
 PROTOKÓŁ NR XXII/22  

sesji Rady Gminy Turośl odbytej w dniu 21 czerwca 2022 roku  

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Turośl. 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 10
00 

, a zakończono o godz. 11
00 

.
 
 

 

Obradom przewodniczył Pan Sławomir Milewski - Przewodniczący Rady. 

 

Protokołowała Pani Monika Pupek - podinspektor Urzędu Gminy. 

 

Obecni: 

1. Radni /14 osób/ - wg załączonej listy obecności 

2. Sołtysi /17 osób/ - wg załączonej listy obecności 

3. Osoby zaproszone – wg załączonej listy obecności 

 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pan Piotr Niedbała - Wójt Gminy 

2. Pan Mirosław Potaś - Skarbnik Gminy 

3. Pan Waldemar Serowik – Sekretarz Gminy  

 

Przebieg posiedzenia: 

 

Ad.1. 

Przewodniczący Rady Pan Sławomir Milewski otworzył XXII sesję Rady Gminy. 

Powitał przybyłych na sesję radnych, sołtysów i pozostałe osoby uczestniczące w obradach 

sesji.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ogólną liczbę 15 radnych w obradach sesji 

bierze udział 14 radnych, a więc obrady są prawomocne. 

 

Ad.2.   

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. 

 

1. Otwarcie XXII sesji Rady Gminy Turośl. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XXI sesji Rady Gminy. 

4. Przedstawienie przez Wójta informacji z bieżącej działalności między sesjami. 

5. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami 

dla Gminy Turośl na lata 2022-2025”. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki takiej opłaty. 

10. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy Turośl za 2021 rok. 

10 a. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Turośl wotum zaufania. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Turośl 

na lata 2022-2027. 

15. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wolne wnioski. 

16. Zamknięcie obrad XXII sesji Rady Gminy Turośl. 

 

Ad.3. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół XXI sesji odbytej w dniu  

29 kwietnia 2022 roku sporządzony został zgodnie z jej przebiegiem. Przewodniczący 

wnioskował o przyjęcie protokołu bez odczytania, ponieważ wyłożony był do wglądu 

radnych oraz zamieszczony na stronie BIP Urzędu Gminy Turośl. Radni przychylili się do 

wniosku Przewodniczącego, przyjmując protokół z poprzedniej sesji bez odczytania.  

14 radnych obecnych na sesji głosowało następująco: 

- 14 radnych głosowało „za” przyjęciem protokołu, 

- nikt nie był „przeciw”, 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie.  

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

                                                                                                                 

Ad.4. 

Wójt Gminy przedstawił informację z bieżącej działalności między sesjami, która 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 5.  

Przewodniczący Rady zapytał radnych i sołtysów czy mają jakieś interpelacje, 

zapytania, wnioski. 

 

Pan Paweł Pupek – radny wsi Pupki, Samule – zasugerował, żeby oprócz łatania 

ubytków w drogach pokosić również pobocza przy drogach gminnych, bo wysoka trawa i 

krzaki zasłaniają widoczność kierowcom i stwarzają duże niebezpieczeństwo.   

 

Pani Mariola Zajk– radna wsi Zimna – zapytała, czy jest na stanie żwir gminny oraz  

czy można byłoby go dowieść na drogę do Państwa Kuliś w Zimnej.  

 

Pani Ewa Ciecierska – sołtys wsi Adamusy – poprosiła o żwir do miejscowości 

Adamusy, ponieważ są bardzo duże ubytki w drogach. 

 

Pan Krzysztof Jędrzejczyk – sołtys wsi Ksebki – zapytał, czy można budować szersze  

drogi na terenie gminy, chociaż na 5 m szerokości, poprosił o wycięcie krzaków oraz żwir na 

drogi gminne w Ksebkach. 
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Ad.6. 

Przewodniczący Rady poinformował, że program opieki nad zabytkami dla Gminy 

Turośl został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu 27 maja 2022 roku. 

Zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego tematu.  

 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.    

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 14 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 14 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw” , 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XXII/171/22 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

                                                                                

Ad.7.  

 

Przewodniczący Rady poprosił Pana Stanisława Siwik – Przewodniczącego Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji o przedstawienie stanowiska komisji w sprawie petycji wniesionej 

przez Ogólnopolskie Stowarzyszenie Kominki i Piece.  

 

Pan Stanisław Siwik – poinformował, że w dniu 16 lutego 2022 roku za pomocą 

poczty elektronicznej do Urzędu Gminy Turośl wpłynęła petycja wniesiona przez 

Ogólnopolskie Stowarzyszenie Kominki i Piece w sprawie naprawy programów ochrony 

powietrza skierowana do Zarządu Gminy. 

W dniu 22 lutego 2022 roku Wójt Gminy Turośl wezwał wnoszącego petycję do 

uzupełnienia braków formalnych petycji, które w dniu 25 lutego 2022 roku zostały 

uzupełnione.  

Przewodniczący Rady Gminy Turośl w dniu 7 marca 2022 roku przekazał wniesioną 

petycję Komisji Skarg, Wniosków i Petycji celem jej rozpatrzenia i zaopiniowania. 

 W związku z powyższym, na posiedzeniu w dniu 29 kwietnia 2022 roku Komisja 

Skarg Wniosków i Petycji dokonała analizy treści wniesionej petycji, z której wynika 

jednoznacznie, że zakres żądania nie mieści się w kompetencji Rady Gminy Turośl. Tym 

samym właściwy do podjęcia wszelkich działań niezbędnych do naprawy uchwał jest Sejmik 

Województwa Podlaskiego, ponieważ z treści art. 91 ustawy Prawo ochrony środowiska 

wynika jasno, że ostatecznie ten organ określa w drodze uchwały program ochrony powietrza.  

W związku z powyższym Rada Gminy Turośl nie jest uprawniona do zmiany uchwał 

wskazanych w petycji.   

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jeszcze jakieś uwagi do 

przedstawianego tematu. 
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Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.    

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 14 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 14 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw” , 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XXII/172/22 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad.8.  

Przewodniczący Rady poprosił Pana Stanisława Siwik – Przewodniczącego Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji o przedstawienie stanowiska komisji w sprawie petycji wniesionej 

przez Cech Zdunów Polskich.  

 

Pan Stanisław Siwik – poinformował, że w dniu 5 marca 2022 roku za pomocą 

poczty elektronicznej do Urzędu Gminy Turośl wpłynęła petycja wniesiona przez Cech 

Zdunów Polskich w sprawie naprawy programów ochrony powietrza.   

W dniu 9 marca 2022 roku Wójt Gminy Turośl wezwał wnoszącego petycję do 

uzupełnienia braków formalnych petycji, które w dniu 21 marca 2022 roku zostały 

uzupełnione.  

Przewodniczący Rady Gminy Turośl w dniu 28 marca 2022 roku przekazał wniesioną 

petycję Komisji Skarg, Wniosków i Petycji celem jej rozpatrzenia i zaopiniowania. 

 W związku z powyższym, na posiedzeniu w dniu 29 kwietnia 2022 roku Komisja 

Skarg Wniosków i Petycji dokonała analizy treści wniesionej petycji, z której wynika 

jednoznacznie, że zakres żądania nie mieści się w kompetencji Rady Gminy Turośl. Tym 

samym właściwy do podjęcia wszelkich działań niezbędnych do naprawy uchwał jest Sejmik 

Województwa Podlaskiego, ponieważ z treści art. 91 ustawy Prawo ochrony środowiska 

wynika jasno, że ostatecznie ten organ określa w drodze uchwały program ochrony powietrza.  

W związku z powyższym Rada Gminy Turośl nie jest uprawniona do zmiany uchwał 

wskazanych w petycji.   

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jeszcze jakieś uwagi do 

przedstawianego tematu. 

 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.    

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 14 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, 

którzy głosowali następująco: 

- 14 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw” , 



5 
 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XXII/173/22 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu/ 

 

Ad.9.  

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i 

ustalenia stawki takiej opłaty został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w 

dniu 27 maja 2022 roku. Dodał, że zmiana dotyczyła tylko zamiany pojęcia dotyczącego 

ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za „śmieci” z „nieruchomości, na której znajduję się 

domek letniskowy” na „ domek letniskowy na nieruchomości”.  

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu.  

 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.    

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 14 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 14 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw” , 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XXII/174/22 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad.10.  

Przewodniczący Rady - poinformował, że radni gminy Turośl w ustawowym 

terminie otrzymali raport o stanie gminy Turośl za 2021 rok do zapoznania się.  

Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym w debacie nad raportem o stanie gminy  głos mogą 

zabrać radni, bez ograniczeń czasowych oraz mieszkańcy, którzy zgłosili wcześniej swój 

udział w debacie.  

Informuję, że do dnia 20 czerwca 2020 roku do godz. 15
00

 nie wpłynęło do mnie pisemne 

zgłoszenie udziału mieszkańców w debacie nad raportem o stanie Gminy Turośl za 2021 rok.  

Przewodniczący rady zapytał radnych czy chcą zabrać głos w debacie.  

 

Radni nie zabrali głosu. 

Ad.10a.  

Przewodniczący Rady poinformował, że po zakończonej debacie radni podejmują 

uchwałę w sprawie wotum zaufania. Zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do 

przedstawianego tematu dotyczącego udzielenia Wójtowi Gminy Turośl wotum zaufania. 
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Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 14 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 14 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw”, 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XXII/175/22 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad. 11.  

Pan Mirosław Potaś – Skarbnik Gminy – poinformował, że budżet Gminy Turośl na 

2021 rok został uchwalony 29 grudnia 2020 roku uchwałą Nr XIV/107/20 Rady Gminy 

Turośl z dnia 29 grudnia 2020 roku i wynosił po stronie dochodów 30.245.736,00 zł a po 

stronie wydatków 32.598.068,00 zł. Deficyt budżetu gminy w wysokości 2.352.332,00 zł 

zostanie pokryty przychodami z wolnych środków. Zaplanowano przychody budżetu w 

kwocie 3.652.332,00 zł oraz rozchody budżetu w kwocie 1.300.00,00 zł. W 2021 roku 

budżetu ulegał korekcie polegającej między innymi na zamianie planu dochodów i wydatków 

w związku z otrzymaniem ostatecznych kwot dotacji i subwencji, zmian planów wskutek 

decyzji zmieniających plany dotacji oraz zmianie deficytu i przychodów oraz rozchodów 

budżetu.  

Skarbnik przedstawił Uchwały Składu Orzekającego RIO:  

1) w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Turośl zarządzeniu 

w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2021 rok. – opinia 

pozytywna, 

2) w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy 

Turośl wniosku o udzielenie absolutorium za 2021 rok. 

/opinie RIO w załączeniu do protokołu/ 

Podsumowując wykonanie budżetu Skarbnik stwierdził, że był on realizowany 

prawidłowo. Planowane dochody zostały zrealizowane w 98% (36.666.498,22 zł, a wydatki w 

kwocie 32.304.675,67 zł.  

 

Wójt Gminy – przedstawił zadania inwestycyjne i zakupy w 2021 roku na kwotę 

3.752.154,33 zł, które dotyczyły: 

 Budowa awaryjnego łącznika sieci wodociągowej Turośl – Leman – 95.829,22 zł, 

 Opracowanie dokumentacji projektowej wodociągowania miejscowości Adamusy, 

Popiołki, Szablaki – 642,36 zł, 

 Rozbudowa oczyszczalni ścieków w Turośli – 748,05 zł, 

 Wykonanie instalacji uzdatniania wody na Hydroforni w Turośli – 9.420,00 zł, 
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 Opracowanie dokumentacji projektowej drogi gminnej nr 104428B Cieciory – 

Charubin w km 0+578 – 2+580 – 8.691,00 zł, 

 Opracowanie dokumentacji projektowej drogi gminnej w Nowej Rudzie – 238,40 zł, 

 Przebudowa drogi gminnej nr 104421B od drogi wojewódzkiej nr 647 Adamusy – 

popiołki – Szablaki w km 2+570 – 2+680 wraz z przebudową mostu przez rzekę 

Rybnica w miejscowości Popiołki w km 2+620 – 31.347,34 zł, 

 Rozbudowa drogi gminnej nr 104425B od drogi wojewódzkiej nr 647 Trzcińskie – 

Potasie w km 2+411 – 2+531 wraz z rozbudową i przebudową mostu przez Kanał 

Turośl w miejscowości Trzcińskie w km 2+450 – 33.839,44 zł, 

 Rozbudowa drogi gminnej nr 170517B Łacha – Łacha w km 0+000 – 1+855 – 

1.843.727,41, 

 Przebudowa Ośrodka Sportowo Rekreacyjnego w Ptakach – 1.514,27 zł, 

 Wymiana drzwi garażowych w OSP Turośl – 26.493,00 zł, 

 Zakup autobusu do przewozu dzieci do szkoły – 707.250,00 zł, 

 Budowa placu zabaw przy Świetlicy Wiejskiej w Kruszy – 73.337,02 zł, 

 Budowa stref rekreacji w Cieloszce i Nowej Rudzie – 73.387,35 zł, 

 Zakup ciągnika – 158.670,00 zł, 

 Zakup mini ciągnika wraz z osprzętem – 92.250,00 zł, 

 Zakup podnośnika do Ciągnika Przedni TUZ – 18.450,00 zł, 

 Zakup przyczepy ciągnikowej – 46.740,00 zł, 

 Budowa Świetlicy Wiejskiej w Kruszy – 529.352,53 zł, 

 Budowa Świetlicy Wiejskiej w Ptakach z przeznaczeniem na potrzeby mieszkańców 

miejscowości Ptaki, Samule, Pupki, Charubiny, Dudy Nadrzeczne – 226,93 zł. 

Wójt na zakończenie dodał, że w 2021 roku gmina Turośl zaciągnęła kredyt 

długoterminowy w kwocie 1.000.000,00 zł oraz dokonała spłaty rat kredytów 

długoterminowych w kwocie 2.300.000,00 zł. Na dzień 31 grudnia 2021 roku zadłużenie 

gminy z tytułu pożyczek i kredytów wynosi 6.640.000,00 zł, co stanowi 18 % zrealizowanych 

dochodów.  

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu dotyczącego zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu za 2021 rok. 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 14 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 14 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw”, 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XXII/176/22 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 
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Ad.12. 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu dotyczącego udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 

 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 14 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 14 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw”, 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XXII/177/22 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Wójt Gminy – podziękował radnym za zaufanie w formie udzielonego absolutorium oraz 

zadeklarował na dalszą część pełnionej funkcji dołożyć wszelkich starań aby pozyskiwać 

środki aby gmina mogła się w dalej  rozwijać. Dodał, że przykładem na to, że nie jest 

gołosłowny jest pozyskane 9,5 mln zł, które będzie zainwestowane w gminę. 

 

Przewodniczący Rady w imieniu całej rady podziękował Wójtowi za zaangażowanie w 

działania, żeby gmina mogła się rozwijać.   

 

Ad. 13.  

Pan Mirosław Potaś – Skarbnik Gminy – poinformował, że zwiększa się plan 

dochodów o kwotę 480.097,00 zł i zmniejsza o kwotę 27.177,00 zł. Zwiększenia dotyczą 

przyznanych środków z Ministerstwa Finansów na realizację zadań oświatowych w związku z 

uczęszczaniem dzieci uchodźców z Ukrainy do placówek oświatowych – 4.119,00 zł; 

zwiększenia części oświatowej subwencji na poczet wzrostu kosztów w związku z 

podwyżkami dla nauczycieli  - 173.240,00 zł; przyznanej nagrody za wzrost poziomu 

wyszczepień  - 165.051,00 zł; przyznanej dotacji z Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w 

Białymstoku na realizację programu – Posiłek w szkole i w domu – 31.883,00 zł; pomoc dla 

cudzoziemców – 2.400,00 zł; na składkę na ubezpieczenie zdrowotne – 2.000,00 zł; na 

wyposarzenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne lub ćwiczeniowe wraz z kosztami 

ich zakupu – 27.930,00 zł. Pozostałe zwiększenia dotyczą zaplanowanych środków z 

Funduszu Pomocy Ukrainie na koszty ich pobytu – 37.161,00 zł oraz przeniesienia z rodzaju 

zadań z własnych na zlecone. Zmniejszenie na kwotę 27.177,00 zł nastąpiło w związku ze 

zmniejszeniem kwoty dotacji na zasiłki rodzinne – 2.000,00 zł oraz przeniesienia z rodzaju 

zadań z własnych na zlecone. Zwiększa się plan wydatków o kwotę 675.542,26 zł i zmniejsza 

o kwotę 222.622,26 zł Zwiększenie planu wydatków nastąpiło zgodnie z dyspozycjami 

dysponentów środków tj. na realizację zadań oświatowych, w zakresie pomocy społecznej i 

rodziny. W związku z nieuzyskaniem dofinansowania do zakupu autobusu zwiększa się plan 

wydatków na ten celo kwotę 225.000,00 zł i pochodzić one będą z nagrody za wzrost 
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poziomu wyszczepień. Ponadto planuje się zakup zamiatarki mocowanej do ciągnika za 

20.000,00 zł. Zmniejszenia dotyczą przesunięcia środków w kwocie 137.230,00 zł na 

przedsięwzięcia dotyczące opracowania dokumentacji projektowej wodociągowania i budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków. Nakłady te zostały przesunięte na kolejne lata w 

związku z niewyłonieniem do chwili obecnej wykonawcy na projekt w ramach I naboru 

Polski Ład. Na zakończenie Skarbnik dodał, że pozostałe zwiększenia i zmniejszenie planu 

wydatków jest wynikiem dostosowania planów w skutek prowadzonej analizy wydatków 

realizowanych i potrzebą zabezpieczenia środków na zwiększone planowane wydatki.   

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu dotyczącego zmian w budżecie gminy na 2022 rok.     

 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 14 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 14 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw”, 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XXII/178/22 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad. 14.  

Pan Mirosław Potaś - Skarbnik Gminy – poinformował, że zmiana Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Turośl na lata 2022-2027 spowodowana jest potrzebą jej 

dostosowania do  planowanych dochodów i wydatków roku bieżącego oraz planowanych 

przedsięwzięć. Obecnie planowane dochody są w kwocie 33.772.409,57 zł natomiast wydatki 

w wysokości 38.089.409,57 zł. W stosunku do poprzedniej uchwały nie uległ zmianie deficyt, 

który wynosi 4.317.000,00 zł i będzie pokryty przychodami z niewykorzystanych środków 

pieniężnych wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych 

wynikających ze szczególnych zasad wykonywania budżetu w kwocie 816.000,00 zł oraz 

wolnych środków 3.501.000,00 zł. Uległy zmianie przychody i rozchody budżetu tj. uległy 

zwiększeniu o 1.400.000,00 zł w związku z planowaną spłata rat kredytów i pożyczek do 

spłaty w roku 2023. Po dokonanych zmianach planowane przychody wynoszą 5.717.000,00 zł 

i rozchody budżetu w kwocie 1.400.000,00 zł. Planowane przychody w kwocie 5.717.000,00 

zł tj. pochodzą z niewykorzystanych środków pieniężnych wynikających z rozliczenia 

dochodów i wydatków nimi finansowanych wynikających ze szczególnych zasad 

wykonywania budżetu w kwocie 816.000,00 zł oraz wolnych środków 4.901.000,00 zł. W 

związku z faktem , iż nie uzyskamy dofinansowania z Ministerstwa Finansów na zakup 

autobusu planujemy brakujące środki pokryć z otrzymanej nagrody za wzrost poziomu 

wyszczepień. Skarbnik dodał, że w ramach otrzymanej nagrody planuje się zaangażować 

dochody z tego tytuły w kwocie 1.000.000,00 zł na realizację zadań i zakupów 
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inwestycyjnych tj. zakupu samochodu strażackiego dla OSP Turośl – 344.949,00 zł., zakup 

autobusu – 450.000,00 zł. a pozostałe środki na budowę świetlicy w Ptakach – 205.051,00 zł.   

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu dotyczącego zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Turośl na lata 2022-

2027.     

Radni nie podjęli już dyskusji w tym temacie, nie wnieśli już żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 14 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 14 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw”, 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XXII/179/22 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad.15.  

Wójt Gminy  - odpowiedział na interpelacje, zapytania i wolne wnioski radnych oraz 

sołtysów: 

- w sprawie żwiru – poinformował, że żwir jest i będzie wożony. Nadmienił, że i my 

w gminie i wykonawca, który go wozi ma też inne zadania do wykonania stąd są opóźnienia 

w jego wożeniu.  

- w sprawie szerzej budowanych dróg – potwierdził, że też bardzo chciałby, żeby stać 

było naszą gminę na budowanie szerszych dróg – 5 m a nawet 7 m. Jeśli tylko rada gminy 

wyrazi taką wolę i odejdzie od budowania 5 m dróg, gdzie nawierzchnia bitumiczna wynosi 

3,5 m plus utwardzone pobocza, to będziemy robić szersze. Trzeba liczyć się tylko z tym, że 

tych szerszych dróg będzie mniej. Dodał, że na naszych gminnych drogach nie ma aż tak 

dużego ruchu, żeby pojazdy nie mogły się minąć. Zakończył stwierdzeniem, że trzeba 

mierzyć siły na zamiary.  

 

Ad.16. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował radnym za udział 

w XXII sesji. Poinformował również, że protokół sesji będzie wyłożony do wglądu w pokoju  

Nr 8 Urzędu Gminy do momentu otwarcia następnej sesji. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała: 

Monika Pupek                                        


